
Klankbordgroep bijeenkomst IKC It Aventoer, Langezwaag 
19 maart 2025 

 

Welkom, agenda en mededelingen: 
XXXX heet iedereen welkom. De agenda wordt vastgesteld en een extra agendapunt opgenomen 

“Vraag n.a.v. PB Luxwoude jaarvergadering” betreft het sentiment in de dorpen waarom het proces 

afgelopen 2 jaar lang heeft geduurd. Dit is uitgezocht en wordt behandeld. 

Mededelingen; Afmelding XXXX De heer XXXX heeft aangegeven niet meer deel te nemen 

aan de klankbordgroep. XXXX schuift mogelijk later aan als het lukt i.v.m. andere afspraak. 

Kinderopvang zal niet aanschuiven, vorige keer was hier onduidelijkheid over. 

Vaststelling verslag vorige keer 
Er zijn enkele namen welke niet kloppen in het verslag deze zijn aangepast en hiermee wordt deze 

vastgesteld. 

Terugkoppeling eerste Omgevingstafel 
XXXX geeft een terugkoppeling van de eerste Omgevingstafel. Eerst is er een ronde gedaan langs de 

initiatiefnemers (PB’s, school en Comprix) om hun inbreng te geven. De kansen en zorgen zijn 

grotendeels overeenkomstig met de kansen en zorgen welke in de klankbordgroep zijn benoemd. 

Aanvullend zijn vanuit Comprix nog kansen benoemd om de inrichting, tût en der ût en parkeren 

zodanig vorm te geven dat beweging gestimuleerd wordt. Ook een beweegtuin is benoemd als optie. 

Planning/voortgang blijft een belangrijk aandachtspunt. Vervolgens is er een ronde gedaan bij de 

overheden. Als volgt samengevat: 

Wetterskip: 

- Diverse tekeningen aangeleverd. De tekeningen worden aan de groep toegelicht. 

- Watercompensatie 10% van toegenomen verharde oppervlak (bv. School/berging/wegen/parkeren/plein). 

- Geen eigen concrete opgaven. 



Provinsje: 

- Rode contour -> nieuwe ontwikkeling aansluiten op contourgrenzen van het drop. 

- Bos is buiten NNN - > onderbouwen en compenseren. 

- Archeologie, milieu, etc.. 

- Ruimtelijke kwaliteit -> open buffer aan noordzijde behouden. Dorpen niet aan elkaar. 

- Boscompensatie opstrekkende bosschage versterken over de gehele noordzijde. 

Gemeente: 

- Klimaat adaptief bouwen (bv. sedumdaken / doorlatende verharding) aanvullend op Wetterskip. 

- Herplantplicht en nagaan effect waterhuishouding/bouw op de bomen. 

- School als geluidsbelaster en ontvanger -> buffer van 30 meter aanhouden. 

- Stikstof risico -> landelijk veel om te doen. Snel onderzoeken voor het project. 

- Zendmast -> buffer van 10 meter aanhouden / er is kennisleemte. 

- School afmetingen -> Gebouw ca 850 m2 / Plein ca. 800 m2. 

Kanttekening: Uitzoeken gecombineerd gebruik en buffer aanhouden bij bestemmen. 

- Vraag: 2e verdieping -> hogere bouwkosten -> Oorzaak zwaarder fundering en constructie / wel bijv. zolder. 

 
De inbreng is tijdens de omgevingstafel met elkaar besproken en hieruit zijn gezamenlijke uitgangspunten en 

aandachtspunten als vertrekpunt voor een schetssessie benoemd: 

- Aansluitend op de bestaande bebouwing / bestaand stedelijk gebied. 

- Situeer het IKC zo dicht mogelijk bij het dorp en de (sport)voorzieningen. 

- Stimuleren om op de fiets te komen en minimale voorzieningen voor de auto (tût en der ût). 

- Zorg voor goede en open zichtrelaties met het aangrenzende woongebied en de sportvelden (sociale 

veiligheid schoolplein als speelplek buiten schooltijd). 

- Zorg voor een heldere opdeling tussen het gebied van de school en openbaar gebied. 
- Verbinding school, natuur, duurzaamheid en gebruik omgeving buiten schooltijd. 

- Betrek het bos en de omgeving bij de schoolomgeving voor een optimale leeromgeving. 

- Bestaande dorpskern ontlasten van autoverkeer (alert zijn op sluiproutes). 

- School moet toegankelijk zijn voor hulpdiensten en afval inzameling. 

- Halen en brengen organiseren aan de westkant van het terrein, ontsloten vanaf De Boenders. 

Andere oplossingen, bv. parkeren bij de sportvelden, kan leiden tot ongewenste situaties op de Boenders. 

- Zorg voor goede fietsverbindingen met het dorp, de omgeving en het dorpshuis/sportzaal. 

Dit vraagt mogelijk om nieuwe paden en opwaardering van bestaande routes. 

Onderzoeksvraag: Is er aan de westzijde van de sportvelden voldoende ruimte met behoud van bomen? 

- Zorg voor zoveel mogelijk afstand tot de zendmast. 

- Voor de inpassing moet bos worden gekapt; het nieuw te planten bos kan aan de noordzijde worden 

ingepast. De rand van het dorp kan hierdoor minder recht en hard worden. Voorkom wel dat Langezwaag 

en het lint van de Hegedyk (visueel) met elkaar verbonden raken. Kap niet meer bos dan nodig is voor een 

goede inpassing. Stem de vormgeving van het nieuw aan te planten bos af op de opstrekkende verkaveling. 

- Behoud linten structuur bovenzijde Boenders. 
- Schetssessie een eerste opzet: 



Vragen reactie op de eerste Omgevingstafels / Verificatie kansen, wensen en resultaten 
Vraag; wat beteken de lijnen? XXXX geeft een toelichting op de tekening lijnen zijn wandel, fiets en 

wegverbindingen, school, water en groen. De inrichting ligt nog niet vast. Het is een eerste 

schetssessie. Er moeten onderzoeken plaatsvinden en er kan op de locatie nog geschoven en/of 

gespiegeld worden. 

 
Vraag in hoeverre is er rekening gehouden met verkeersaantallen? Deze informatie wordt nog 

opgehaald bij de verkeerskundige. In de tweede omgevingstafels wordt hierop verder ingegaan. Dan 

vooral de focus op verkeerstromen, tût en der ût, parkeren en situering school. 

De volgende omgevingstafel zullen de provinsje en wetterskip er niet bij zijn. Worden wel op de 

hoogte en betrokken gehouden via verslaglegging en vraagstelling. Wel zitten de ambtenaren van de 

gemeente erbij en gaan we verder op de details in. 

Verificatie kansen, wensen en resultaten: 
De verschillende thema’s kansen, wensen en resultaten vanuit de vorige sessie worden geëvalueerd en de 

benoemde punten worden geverifieerd. Er wordt geconcludeerd dat de meeste punten zijn geborgd met de 

uitwerking zoals deze uit de omgevingstafel is gekomen. 

 
Aandachtspunten voor de tweede omgevingstafel zijn: 

- Aandacht voor de dorpsentree/aangezicht. 

- Sociale veiligheid. 

- Fijnstof. 

- Routing / kruisingen Boenders en ontsluiting Tjerkeleane. 

- Parkeren op ongewenste plekken (Paradys en de Jister) 

- Behouden natuurwaarden. Goede afweging bomen/bos. Kwalitatief insteken. 

- Geen lelijk gebouw. 

- Voortgang behouden -> ecologisch onderzoek/stikstof = kritieke tijdspad. Hiervoor is opdracht 

gegeven. 

- Meest duurzame school van Friesland -> Aandachtspunt hieruit is een nieuwe aansluiting voor 

de school. Deze z.s.m. in gang zetten met Comprix en nu al aanvragen. 

- Transparant proces -> verslagen delen en opmaken planning. 

Planning is nog erg lastig omdat er nog risico’s zijn welke zorgen voor uitloop. Ook van belang 

was eerst de reacties wetterskip en provinsje afwachten. Deze zijn positief dus nu kunnen we dit 

oppakken. We gaan een activiteitenplan en doorlooptijden opstellen. Ook nadenken hoe je met 

risico’s omgaat en welke acties zet je erop om deze te beheersen. Dit moet goed 

gecommuniceerd worden i.v.m. verwachtingen 

 
Vraag; Wat willen we met de dorpstuin? / oude locatie -> de werkgroep vanuit het dorp geeft aan dat 

het een dorps/schooltuin is. Hierover wordt verder overleg gevoerd en dit loskoppelen van het 

project. Wel kunnen we ruimte reserveren voor als er wel een verplaatsing komt. Verwachting is dat 

het gaat om ca. 200-300m2. Hoe ga je om met speelvoorzieningen in het dorp en op de school? Ook 

dit verder uitwerken in een later stadium. 

 
De openstaande aandachtpunten worden ingebracht in de tweede omgevingstafel. 



Samenvatten inbreng tweede Omgevingstafel: 

Met de groep wordt reflectie gegeven op het opgestelde schetsontwerp. Daarbij worden de volgende 

de aantekeningen gemaakt op de kaart: 

 
 

Samengevat mee te nemen in de tweede omgevingstafel van 3 april 2025: 

• Verlichting op de fietspaden. 

• Geen parkeren aan de dorpszijde en aan de Boenders. 

• Correcties in de paden nagaan goed kijken naar aansluiting op sport en de Jister. 

• Bos openheid of meer gesloten houden richting dorp. 

• Afsluitbaar hek richting sport. 

• Hoe gaat de oversteek op de drie overgangen Boenders. Aandachtspunt: Geen problemen 

verplaatsen. 

 

Wvtt – vraag PB’s: 

Tijdens de bijeenkomst van PB Luxwoude is er een vraag aan de orde gekomen over de planning. Er 

blijft een onvrede over de voortgang en planning. Deze wordt besproken en XXXX geeft een 

toelichting wat hierbij meegespeeld heeft: 

- Fusieproces plaats gevonden van 2019-2022. 

- Wisselingen personeel/bestuurders en rollen 2022-2023 

- Voorbereidingen integraal plan / rode contouren discussie met provinsje 2023-2024 

- Omgevingstafels Boenderslocatie 2025 

 
Nu is de oproep om naar voren te kijken. Echter is er veel sentiment wat er niet zomaar uit is. Er is nu 

een voorspoedig planproces gaande en deze voortgang moeten we behouden. We hopen dat de 

focus dan verschuift naar de inhoud en het sentiment verdwijnt. Volgende week woensdag is er 

jaarvergadering PB Langezwaag en komt dit mogelijk ook aan de orde komen. 



De wethouder wordt hierop voorbereidt en proberen de communicatie hierover af te ronden en 
vooruit te kijken. Daarnaast moeten we zorgen dat er eenduidige transparante communicatie is. Een 

activiteitenschema, risico’s benoemen en planning zal ook belangrijk zijn hierin. Deze actualiteiten 

communiceren via de projectensite om informatie eenduidig te houden en hiernaar te kunnen 

verwijzen. 

 

Rondvraag / afsluiting 

• Opmerking dat de omgevingstafels een efficiënte wijze is van plan vorming. Je hebt meteen 

alle partijen bij elkaar en constructief overleg. 

• Vraag hoe nu verder? Wanneer komen we weer bij elkaar. Behoefte aan nog een laatste 

klankbord om de tweede omgevingstafel terug te koppelen. Voorstel is maandag 14 april 

2025 om 19.00uur. 

• Wie schuift aan bij de tweede omgevingstafel? Peter, Henk/Willem, Karin en Anja. 

• Mooi proces en je ziet dat er iets gebeurt. Dit volhouden! 

 
XXXX bedankt iedereen voor zijn en haar inbreng. 


